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Sammanträdesprotokoll kommunala pensionärsrådet 19 maj 2022 

Sammanträdets plats och tid 
Kommunkontoret Strömsund, sammanträdesrum Almen, klockan 9.30 – 12.10. 

Beslutande 
Nils-Bengt Nilsson (C), ordförande 
Christine Nilsson-Lif (PRO) 
Bertil Lindh (PRO) 
Inga-Britt Hedström (PRO) 
Mats Danielsson (PRO), via länk 
Bernth Nygren (PRO) 
Torsten Eriksson (PRO) 
Märit Johansson (PRO) 
Jan Ola Bergqvist (SPF) 
Marianne Eriksson (SPF), tjänstgörande ersättare 
Göran Espmark (C), ej tjänstgörande ersättare 
Eva-Lisa Nilsson (PRO), ej tjänstgörande ersättare  
Inga-Brith Nilsson (SPF), ej tjänstgörande ersättare 
Kjell Pettersson (PRO), ej tjänstgörande ersättare 
Harald Eriksson (PRO), ej tjänstgörande ersättare 

Övriga närvarande 
Hans-Erik Jansson, sekreterare 
Mariana Handler, polisen § 2  
Jessica Karlsson, teknik- och serviceförvaltningen § 3 

Justerare 
Torsten Eriksson utses att justera protokollet, paragraf 1-6. Justeringen genomförs 
digitalt. 

Underskrifter 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Nils-Bengt Nilsson, ordförande 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Hans-Erik Jansson, sekreterare 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

Torsten Eriksson, justerare 
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§ 1 Ändringar i föredragningslistan
Punkt om genomgång av föregående protokoll läggs till föredragningslistan. 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Föredragningslistan godkänns. 
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§ 2 Information från polisen
Mariana Handler, polisen, informerar om bland annat bedrägerier. 

Bedrägerier är ett av de tre vanligaste brotten i Strömsunds kommun. Vanligaste 
platserna där bedrägerier äger rum är på offentliga platser, i hemmet eller på nä-
tet. 

Från polisens håll påpekar man vikten av att anmäla om man blir utsatt för ett be-
drägeri. Även försök till bedrägerier ska anmälas. 

Polisen uppmanar till att aldrig på någon okänds uppmaning logga in med sitt 
BankID eller lämna ut sina kortuppgifter. 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen. 
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§ 3 Information om färdtjänst
Jessika Karlsson, teknik- och serviceförvaltningen, informerar om färdtjänst. Denna 
finns i två former, färdtjänst som avser resor inom den egna kommunen eller till 
angränsande kommun samt riksfärdtjänst som används vid resor längre bort än till 
grannkommunen. Utöver dessa finns också sjukresor, dessa administreras av reg-
ionen och är till för resor till och från olika vårdinrättningar. 

Beslut om färdtjänst görs av kommunens handläggare. Ansökan görs på en blan-
kett och intyg från läkare, sjukgymnast eller annan legitimerad personal ska bifo-
gas. Beslutet gäller i de flesta fall i två år, endast den som bor på särskilt boende 
kan få ett beslut som gäller tills vidare. 

Rutiner kring bokning av sjukresor har ändrats under 2022. Numera ska den re-
sande själv boka, tidigare sköttes detta av vårdgivaren. Har den resande sedan ti-
digare ett färdtjänstintyg är förfarandet enkelt, saknar man detta kan handlägg-
ningen av resan ta längre tid och mer underlag kan krävas. Sjukresa ska bokas 
minst två dagar innan avresa, färdtjänst helst fyra timmar innan avresa. För riks-
färdtjänst är handläggningstiden längre.  

Den resande kan beviljas ledsagare i sitt beslut. Ledsagaren reser då med för att 
hjälpa den resande och ingen avgift utgår dennes resa. Om den som åker färd-
tjänst vill ha med exempelvis en anhörig på resan och inte behöver assistans eller 
har beslut om ledsagare kallas denna medresenär. Skillnaden gentemot ledsaga-
ren är att medresenären betalar egenavgift enligt fastställd taxa. 

Färdtjänstens egenavgift debiteras utifrån resans längd. Inget högkostnadsskydd 
finns för resor med färdtjänst ifall man reser ofta. 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen. 
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§ 4 Information från kommunstyrelsen
Göran Espmark (C) informerar om ärenden som behandlats av kommunstyrelsen. 

Förpackningsinsamling kommer inom kort att falla under kommunens ansvar. Av-
fallskärl kommer att placeras ut för detta och en ny sopbil måste införskaffas. 

Kommunfullmäktige har bifallit ett medborgarförslag om att bygga gång- och cy-
kelväg till Strömsunds industriområde. Detta kommer att göras i samband med att 
man drar kulvert för fjärrvärme till industriområdet. 

Kommunens översiktsplan håller på att reviderats. Samrådsmöten har hållits runt 
om i kommunen. 

I dagsläget har 64 procent av kommunens invånare till gång till snabbt bredband. 
Företaget Open Infra har uttryckt intresse för att bygga fibernät i kommunen, ex-
empelvis i Fjällsjöområdet. 

För att kommunens personal ska kunna minska sitt pendlande har så kallade hub-
barbetsplatser inrättats i Hammerdal. Projektet ska nu utvärderas och om detta 
faller väl ut kommer man att se över möjligheten att inrätta konceptet på fler plat-
ser i kommunen. 

Kommunens årsredovisning är klar och visar ett resultat på +23 miljoner kronor. 
Att resultatet blev bättre än väntat beror bland annat på att skatteintäkterna 
minskat mindre än förväntat samt ökat statligt stöd utifrån pandemin. 

Jämtlandsvärme AB kommer att bygga nytt värmeverk och i samband med detta 
byter man också namn till Strömsunds energi AB. 

Kommunstyrelsen har beslutat avsätta 3 miljoner kronor till ny belysning längs väg 
829, även kallad Havsnäsvägen. 

Revidering av 2022 års budget har gjorts utifrån att 13 miljoner kronor extra har 
tillkommit. De extra medlen har bland annat reserverats för renovering av gång-
bron i Backe, förbättringar av utemiljö på skolgårdar och arbetsskor till vårdperso-
nalen. 

Strömsunds kommun har beslutat att ingå i ett nytt kommunförbund tillsammans 
med flertalet övriga av länets kommuner. Syftet med förbundet är att underlätta 
samarbete mellan kommunerna. 

Gudrun Hansson (S) har avsagt sig sina politiska uppdrag från 1 april 2022. Ida Col-
lin (S) har valts till ny ledamot i kommunstyrelsen, Sara Kjellsdotter (S) är vald till 
ny ledamot i kommunstyrelsens arbetsutskott. 

I höstens val till kommunfullmäktige ställer tre nya partier upp. Dessa är Kristde-
mokraterna, Alternativ för Sverige och Landsbygdspartiet Oberoende. 
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§ 4 fortsättning

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen. 
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§ 5 Övriga frågor

• Kommunala pensionärsrådet önskar en redovisning om hur de pandemirelate-
rade statsbidrag som delats ut använts i kommunens verksamheter.

• Kommunala pensionärsrådet önskar en redovisning av vilka skyddsrum som
finns runt om i kommunen.

• Till regionens hörcentral är väntetiderna i nuläget väldigt långa. Rådet informe-
ras om ett privat alternativ som heter Hör Jämt dit väntetiderna är betydligt
kortare.

• Information kring den skrivelse som lämnats till Bankomat AB om bankomatens
olämpliga placering i Strömsund.

• Frågan om att se över möjligheten att inrätta en kommunfarmaceut tas upp.
Skrivelse från SPF Seniorerna Jämtland Härjedalen skickas till kommunstyrelsen
som delgivning. Bilaga.

Kommunala pensionärsrådets beslut 
1. Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.

2. Skrivelse om kommunfarmaceut skickas till kommunstyrelsen. Bilaga.

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 



Kommunfarmaceuter behövs för bättre Iäkemedelsanvändning

Att bli äldre innebär ökad risk att drabbas av åldrandets sjukdomar. Samtidigt som den medicinska

utvecklingen ger större möjligheter att behandfa sjukdomar långt upp i åldrarna, kommer ett ökat

behov av en korrekt fäkemedelsbehandling.

För snart tio år sedan införde Socialstyrelsen föreskrifter om att alla över 75 år med minst fem

Iäkemedel årligen ska få en Iäkemedelsgenomgång. Syftet var att minska risken för skador och

biverkningar, vilket också antas kunna minska akuta sjukhusiniäggningar bland seniorer.

Men en utvärdering av Socialstyrelsen visar på brister inom hanteringen. Exempelvis här i Jämtland

Härjedalen får 11.4 och 9,1 procent av äldre med hemtjänst respektive i särskilt boende olämpliga

[äkemedeL

IJ/H kommun för kommun ser det ut som nedan.

Sverigegenomsnitt är

8,9 resp 7,3

Ragunda 17,7 resp 9,6

Bräcke 8,2 resp 10,4

Krokom ' 10,2 resp 5,6

Strömsund 14,7 resp 5,6

Åre 8,8 resp 5,2

Berg 13,8 resp 7,6

Härjedalen 8,0 resp 11,1

Östersund 11,2 resp 11,6

Äldres läkemedelsbehandling måste därför prioriteras högre, kommunfarmaceuter behövs. Vi

föreslår därför att kommunerna anställer farmaceuter med ansvar att bistå iäkare vid

läkemedelsgenomgångar för äldre. Ett tiotal kommuner har redan gjort det.

Åldrande innebär för deyflesta att läkemedel blir en del av vardagen. Med systematiska

läkemedelsgenomgångar kan vi minska undvikbara biverkningar och vårdbesök samt förbättra

förutsättningarna för god livskvalitet långt upp i åren.

Martin Rolén

Distriktsordförande SPF Seniorema Jämtland Härjedalen

Bilaga
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§ 6 Föregående protokoll 
Genomgång av föregående mötesprotokoll. Svar från teknik- och serviceförvalt-
ningen om vägbelysning i Rossön redovisas samt svar kring landningsplats för am-
bulanshelikopter i Rossön. Diskussion kring hur fotvården i Strömsund fungerar. 

 Kommunala pensionärsrådets beslut 
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen. 



Digitala Signaturer
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